
Rapla Maakonna Spordiliidu juhatuse koosoleku protokoll nr 11-2023 

Aeg ja koht: Sadolin Spordihoone, 25.09.2023 15-17.45 

Osalesid: Janno Kivisild, Kadi Saks, Heiti Vahtra, Ain Täpsi, Laine Rokk, Ülle Laasner 

Külaline Janar Soo 

Puudusid Kalju Kalda, Risto Ütsmüts, Artur Ojasalu 

Juhatas ja protokollis Ülle Laasner 

Päevakava: 

1. Kultmin, JÕUDi ja EKSL olukorra ülevaade 
2. Raplamaa Spordimängud 2023 
3. SPIN projekti võimalik toetamine 
4. Võimalikud koolitused(sponsorite leidmine) 
5. MV korra uuendamine 
6. arengukava planeerimine 
7. Parimate sportlaste valimise korra uuendamine 

Räägiti ja otsustati: 

1. Janar andis ülevaate toimunud olukorra hetkeseisust ning tõi välja olulisemad punktid, mis 

nimetatud organisatsioonidega seotud koosviibimistel kõlama on jäänud. Hetke seisuga 

muutub spordiliitude rahastussüsteem selliselt, et Kultuuriministeerium jagab toetused otse 

spordiliitudele ning jätab JÕUDi ja EKSLi toetuseta. Ülle tõi välja huvitavaid praktikaid teistest 

spordiliitudest, ühe hea mõttena jäi kõlama spordimess. 

Spordiliitude esindajad kogunevad 18. oktoobril Raplasse, et analüüsida parimad võimalused 

edasiminekuks ja leppida omavahel kokku rahastussüsteemid (kas ja kuipalju toetada JÕUDi, 

kuidas üleriigilisi koolispordiüritusi korraldada jne). 

OTSUSTATI: Rapla Maakonna Spordiliidu seisukoht on, et senisesse süsteemi tuleb muutused 

sisse viia. Eelkõige on oluline välja selgitada vajalikud tegevused, mis teenivad riigi seatud 

eesmärki – tõsta Eesti inimeste liikumisaktiivsust. Seejärel leida võimalused nende tegevuste ellu 

viimiseks. Janar jagab juhatuse liikmetega olemasolevat materjali, mis erinevate koosolekute 

tulemusena on kokku pandud.  

2. Janar võttis kokku Kohilas toimunud Raplamaa Spordimängud 2023 etapi. Kokku osales 6l alal 

üle 100 inimese, Kehtna vald osales ainult kahe sportlasega, võistlused läksid üldjoontes 

hästi.  

Spordimängude süsteemi tuleb uuendada, sest rahva huvi kipub kahanema. Janar rääkis 

enda nägemusest, kus Spordimängud võiksid olla rohkem liikumisüritus ja MV tõsisemad 

spordivõistlused. Valdade omavaheline võistlus toimuks MV tulemuste alusel. 

Võtta plaani spordimessi korraldamine. 

OTSUSTATI: Spordimängude disainimiseks korraldada eraldi töötuba. Samuti tuleks 

Spordimängud kirjutada arengukavasse eraldi osana.  

3. Janar tutvustas põgusalt Rapla vallas toimivat SPIN projekti, kelle vedajad võtsid 

Spordiliiduga võimaliku toetuse asjus ühendust. SPIN on Eestis ainulaadse mudeliga spordil 

põhinev ja teaduslikult tõendatult mõjus noorte arenguprogramm. SPIN-programmi eesmärk 



on arendada ja tugevdada selles osalevate noorte sotsiaalseid ja enesejuhtimise oskusi ning 

tuua läbi spordi noortele rõõmu. 

OTSUSTATI: Janar saadab juhatuse liikmetele täiendavat infot projekti kohta ning organiseerib 

vajadusel kohtumise, kus SPIN projekti vedajad saavad juhatuse liikmetele täpsemat infot jagada. 

4. Janar tegi ettepaneku korraldada viimasel kvartalil koolitus teemal „Sponsorite leidmine“. 

Koolitusele oleks oodatud spordiklubide esindajad, treenerid, kohtunikud, õpetajad, ürituste 

korraldajad. Tekkis elav arutelu võimalike esinejate teemal, nt Jaak Karp, Ain Täpsi, Raul 

Rebane. 

OTSUSTATI: Koolitus korraldada ning koostada 2024. aasta koolituskava. 

 

5. Vaadati kiiresti üle kehtiv maakonna MV korraldamise kord ning tehti muudatusettepanekuid.  

OTSUSTATI: Janar võtab jagatud info kokku ning koostab uue korra mustandi. Mustandit jagatakse 

nii juhatuse liikmete kui ka Spordiliidu liikmetega, võetakse arvesse ettepanekud ning seejärel 

kinnitatakse uus kord. 

6. Arengukava koostamisel tuleb alustada hetkeolukorra kirjeldusega. Seejärel tuleks 

konsulteerida professionaaliga, kes aitaks korraldada arengupäeva koos kõigi osapooltega 

ning hiljem sellest ka kokkuvõtted teha. 

Sihtrühmad, keda protsessi kaasata: klubide esindajad, KOV sporditöötajad, treenerid, 

kehalise kasvatuse õpetajad, spordimajade ja taristute juhid, vallavanemad, valdade kultuuri- 

ja spordikomisjonide esindajad,  mõni koolijuht (nt Marko Kaljuveer, Eve Mikson), liikuma 

kutsuva kooli projektis osalejad (Ülle täiend hiljem), klubid, kes ei ole liikmed. 

Protsessi juhtidest jäid kõlama nimed Mihkel Laan, Ragnar Siil. Sel aastal eelarves 1000 €. 

ROLi ootus oli, et arengukava valmib aasta lõpuks, kuid ehk piisab protsessi algatamisest, 

arengukava valmib 2024 kevadeks. Ülle räägib ROLis need tingimused läbi. 

Esimene suurema võrgustikuga kohtumine võiks toimuda novembri keskel. 

OTSUSTATI: Janar uurib Pärnu Spordiliidust nende arengukava kohta(kes tegi? kuidas tegi?) ning 

leiab vedaja arengupäevale. Samuti alustab Janar hetkeolukorra kirjelduse koostamisega. 

7. Juhtus arutas võimalike muudatuste üle, mis parimate sportlaste autasustamise korras 

toimuda võiks. Arutelu oli elav ning häid mõtteid kogunes mitmeid. Üheks võimaluseks 

pakuti välja,  et sportlaste tunnustamine võiks toimuda pidulikumalt ja laiema üldsuse ees – 

näiteks Raplamaa tänab gaalal. Sport on kultuuri osa ja see on Kultuurkapitali ja Raplamaa 

Omavalitsuste Liidu ühisüritus.  

OTSUSTATI: Janar võtab arutatu kokku ning koostab uue korra mustandi. Seejärel saadab selle 

juhatusele ja liikmetele tutvumiseks ning muudatusettepaneku tegemisteks. Ülle räägib ROLis 

sellest mõttest – galale kutsuda ainult 1. koha saanud inimesed, võistkondadest võistkonna 

esindaja. 

 

 

 

 



 

 


